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Bestyrelsesmøde 
 

Mandag den 20. september 2021 

hos Hans Jørgen 
 

Dagsorden 

 

Deltagere: Palle, Anders, Puk, Hans Jørgen, Grethe + Jens Hansen.  

 
1. Godkendelse og underskrivning af referat 

Referater fra den 3. maj og 31. maj 2021 skal godkendes ved underskrift af deltagerne. 

Referatet den 3. maj er underskrevet, derfor underskrives kun referatet fra den 31. maj 2021. 

 

2. Meddelelser fra formanden 

a) Formanden gennemgår hvilke ejendomme der har fået ny ejere; Boestoftevej 5, Kirkebjerg-

vej 13 og 25, Møllehavevej 1, Skørpingevej 60 og 70, og Tårnbjergvej 22. 

b) Vi har givet ledningsoplysninger på Mindehøjvej, Stormarksvej og 4 strækninger på Torne-

bjergvej 10, 16, 17 og 20-21 og på Møllehøjvej, sidstnævnte hvor vi næste ingen ledninger 

har. 

c) Referat fra bestyrelsesmøde i Vandrådet gennemgås. 1) Fjernelse af brandhaner. Der er ta-

le om at vandværkerne kan bruge egne smede til opgaven, måske egne gravere. På repræ-

sentantskabsmødet vil vi få at vide hvorvidt vandværkerne selv står for at fjerne brandha-

ner. 2) Fællesregulativ om hvorvidt vi må gå ind på grunden for at aflæse og skifte måler-

ne. 3) Beredskab bestående af 25 liters dunke, som kan lånes og bruges, ved ledningsbrud. 

Det bemærkes at det har vi aldrig prøvet. 4) Repræsentantskabsmødet afholdes 28. septem-

ber i Hårlevhallen. Anders og Hans Jørgen deltager. 

d) Vi har fået foretaget vandanalyse med både taphane- og ledningsanalyse. Der er stort set 

ingen forskel i prøverne. I taphaneanalysen er kimtallet 1. Denne må være 200. Ved led-

ningsanalysen er tallet under 1. 

e) Der er muligvis solgt et display til Hellested vandværk. Herefter har vi kun 1 tilbage. 

 

3. Meddelelser fra kassereren 

Aktuel økonomisk status. 

Kasseren meddeler at kassebeholdningen er på DKK 739101,09. Anlægget er betalt ud. Vi har fået 

pengene fra forbrugerne, som vi skulle. 

 

4. Meddelelse fra øvrige 

Anders beretter at vi havde snakket om et hyggeligt sommermøde på vandværket, men dette har der ikke 

været tid til at planlægge. 

 

5. BNBO (Boringsnære beskyttelsesområder) 

Udspringer af en tillægsaftale til ”aftale om Pesticidstrategi 2017-2021”. Kommunerne pålægges at vur-

dere behovet for indsatser i BNBO. Kommunen skal være i mål ved udgangen af 2022 ellers gennemfø-

rer MST et generelt forbud mod sprøjtning af BNBO. 

Mulighederne gennemgås: 1) lade være med at sprøjte, 2) at laver økologi og 3) plantning af træer bag 

et hegn. Der kan søges om tilskud, dog skal dette være over 2 hektar. Områderne afmærket vil ende på 

4-6 hektar. Lodsejerne har fået brev fra kommunen, hvor der står de vil kontaktes af vandværket. 

Bestyrelsen er positive overfor beplantning af træer på området og det besluttes at følge op, når vi ved 

mere. Hvorefter et møde med lodsejer skal afholdes. 

 

6. Vild med Vilje - blomster ved værket 

Stevns Kommune ønsker at styrke biodiversiteten i kommunen ved at skabe flere levesteder for planter 

og dyr. Med projektet 'Stevns skaber liv' starter kommunen på egne arealer og inviterer alle stevnsboer 

til at være med - alle bidrag tæller! 

Man kan også vælge at blive medlem af foreningen ”Vild med vilje” 



Side 78 

 
Bilag medsendes. 

Bestyrelsen er enige om at prisen for at være en del med ”Vild med vilje er for høj. Der snakkes om al-

ternativer for hvordan vi kan få blomster plantet. Palle laver en forespørgsel hos Kasper Stolshøj-

Holms Haveservice/Skørpingevej 66, for at høre hvad der skal til for at få større plantning. Palle, Gre-

the og Puk arbejder således videre med at få blomster ved værket. 

 

7. Åbent hus på vandværket 

Det er efterhånden mange år siden vi sidst inviterede forbrugerne til besøg på vandværket. 

Vi har siden da, ændret en hel del og da der samtidig er er kommet en hel del nye andelshavere, kunne 

det måske være en ide at arrangere et åbent hus-arrangement. 

Der snakkes om muligheder for arrangement; mad, drikkevarer m.m. for at kunne holde et åbent hus-

arrangement. Det diskuteres om arrangementet kan udskydes til foråret. En idé er at lave det samme 

dag som generalforsamlingen i 2022, hvor der så bliver en samlet oplevelse og fortælling om vandvær-

ket. 

 

8. Kalkknuser 

Amtech AquaMiljø ved Charlotte Hammenshøj har været på besøg. 

Hun har installeret et kraftigere anlæg, som skal afprøves. 

I den forbindelse er der sendt info og spørgeskema ud til alle forbrugere. 

Jens beretter om tilføjelsen af det nye anlæg samt hvilken effekt det burde have for forbrugerne og på 

rørene. Virkningen diskuteres især oplevelsen med kalk i rørene. Formanden beretter at 3 forbrugere er 

vendt tilbage på spørgeskemaet og om at spørgeskemaet udsendes igen, nu hvor anlægget har været til-

sluttet et stykke tid. 

 

9. Oplæring af afløsere for Jens 

Vandværket kræver, at der er andre end Jens, som kan tage hånd om eventuelle problemer. 

Anders melder sig til at blive oplært i driften af vandværket. Puk vil gerne spørge sin mand, Thomas, 

om han har lyst også. Puk orienterer Jens, når hun har snakket med Thomas. 

 

10. Udskiftning af rentvands pumper 

Pumpebestykningen på vandværket er en natpumpe på ca. 6 m3 og 2 pumper på hver 30 m3. 

Efter ibrugtagningen af det nye SRO-system, har denne bestykning vist sig at være uhensigtsmæssig. De 

to store pumper vil med fordel kunne udskiftes med 2 stk. 12 m3. 

Det er ikke nødvendigt at gøre det nu, men det bør gives værkpasseren bemyndigelse til at bestille pum-

perne, hvis det pludselig viser sig nødvendigt. 

Jens gennemgår udfordringen hvorefter det diskuteres om det er relevant at indhente priser for at blive 

klar til at træffe beslutningen. 

Det aftales at der i første omgang indhentes rådgivning fra pumpeleverandør samt pris. 

 

11. Eventuelt 

Næste ordinære møde skal afholdes hos Anders. 

 

 

 

 

 

 

 

 Hans Jørgen Lund Jensen Puk Falkenberg Grethe Hove 

 

 

 

   

 Palle Jørgensen Anders Henriksen 


